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مرحوم دعایی شخصیتی استثنایی بود

سفرهای معنادار به خاورمیانه

رهبر انقلاب: سرود ظرفیت  هنری 
 گرانبها  برای گسترش ارزش های 

معرفتی و عملی
حضرت آیت ا... خامنه ای رهبر معظم انقلاب 
اسلامی در پیامی به اختتامیه اولین جشنواره ملی 
و بین المللی سرود فجر، سرود را از ظرفیت های 
هنری گرانبها برای گسترش ارزش های معرفتی 
و عملی و کشور ایران را از سرآمدان این حوزه 
توصیف کردند.  متن پیام رهبر معظم انقلاب 

اسلامی به این شرح است: 

بسم ا... الرّحمن الرّحیم
سرود یکی از ظرفیت های هنری گرانبها 
برای گسترش ارزش های معرفتی و عملی است.  
ترکیب بدیعِ شعر و صدا و آهنگ در اجرای 
دسته جمعی، راز اثرگذاری استثنائی سرود های 
مذهبی و ملیّ در همه جای جهان است و بحمدا... 
ذوق و سلیقه و هنر ایرانی، در این بخش هم 
توانسته است کشور عزیز ما را در شمارِ سرآمدان 
قرار دهد.  اکنون با تشکر از دست اندرکاران ترویج 
سرود، آنان را به زبده گزینی در همه ی اجزاء 
سه گانه ی یادشده و نیز پرهیز از دنباله روی های 
زیانبار و نیز انتخاب موضوعات ارزشی اسلامی و 

انقلابی و ملیّ توصیه می کنم. 
والسلام علیکم و رحمة ا...
سیّدعلی خامنه ای
۱۴۰۱/۰۴/۲۱

مراسم چهلم درگذشت 
حجت الاسلام دعایی

خانواده مرحوم حجت الاسلام والمسلمین سید 
محمود دعایی در اطلاعیه ای از برگزاری مراسم 
چهلمین روز ارتحال سرپرست فقید موسسه و 
روزنامه اطلاعات در حرم مطهر حضرت امام خمینی 
)ره( خبر دادند: انا لله و انا الیه راجعون یاَ أَیَّتُهَا 
ِّکِ رَاضِیَةً مَرْضِیَّةً  النَّفْسُ المُْطْمَئِنَّةُ ارْجِعِی إلِیَ رَب
فَادْخُلیِ فیِ عِبَادِی وَادْخُلیِ جَنَّتِی چهل روز از عروج 
ملکوتی و ناباورانه پدری مهربان و انسانی که تجسم 
عینی اخلاق و انسانیت بود، گذشت اما داغ هجران 
و غم فراقش چون روز اول تازه و تاب سوز و جانکاه 
است. شب های هجر را گذراندیم و زنده ایم، ما را به 
سخت جانی خود این گمان نبود.  به اطلاع مردم 
شریف و عموم دوستداران و علاقه مندان می رساند؛ 
مراسم چهلمین روز ارتحال روحانی مجاهد و یار 
دیرین و صدیق امام خمینی)ره( و چهره بلند آوازه 
و خوشنام حوزه فرهنگ و رسانه؛ حجت الاسلام 
والمسلمین سید محمود دعائی نماینده ولی فقیه و 
سرپرست فقید موسسه و روزنامه اطلاعات در حرم 
مطهر حضرت امام خمینی)ره( بنیانگذار جمهوری 
اسلامی ایران و در جوار تربت پاک آن عزیز به حق 
پیوسته برگزار می گردد.  زمان: روز پنجشنبه مورخ 
۲3 تیرماه ۱۴۰۱ از ساعت ۱8:3۰تا ۲۰:3۰ از عموم 
شما بزرگواران دعوت به عمل می آید تا با حضور خود 
موجبات شادی روح آن روحانی وارسته و متخلق 
به اخلاق و فضلیت های ناب انسانی و تسلی خاطر 
بازماندگان دغدار را فراهم نماید. خانواده مرحوم 

سید محمود دعائی
 

 مردم هرگز اجازه سوءاستفاده 
 از مشکلات را به دشمنان 

نخواهند داد
شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی در بیانیه ای 
یادآورشد که آنچه در ۱8 تیر ۷8 رخ داد و در پی 
آن حماسة باشکوه حضور در راهپیمایی ۲3تیرماه، 
نقش و جایگاه مردم را به عنوان حامیان و صاحبان 
اصلی انقلاب اسلامی بیش از پیش نمایان ساخت. 
در بیانیه شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی آمده 
است: بیست وسوم تیرماه، روز تجلی عزم و ارادۀ 
راسخ ملت بزرگ ایران در حمایت از اسلام، انقلاب، 
آرمان ها، ارزش ها و دستاوردهای سترگ آن و نشان 
از وحدت امت حول محور ولایت فقیه و تبعیت 
از ولی امر مسلمین است که با لبیک گویی مردم 
فهیم، بصیر و حضور به موقع، آگاهانه و حماسی 
در راهپیمایی ۲3 تیر ۱3۷8؛ عملیات میدانی 
پیچیدۀ از پیش طراحی شده برای ایجاد نا امنی 
و اغتشاش در جامعه که با راه اندازی غائله کوی 
دانشگاه همراه بود؛ ناکام گذاشت و به لطف حق 
تعالی با شکست مواجه شد. انقلاب ایران به سبب 
ماهیت اسلامی و ضد استکباری و استقلال طلبانة 
خود همواره مورد تهاجم »نظام سلطه« بوده و 
عداوت دشمنان در صحنه های مختلفی همچون 
فتنه های سال های ۱3۷8 و ۱388 که هر دو را یک 
جریان معاند و ساختارشکن مزدور وابسته هدایت 
می کردند، با اینکه خساراتی به کشور و ملت بزرگ 
ایران واردکرد، اما موجب بیداری و هوشیاری بیشتر 
مردم و ضامن بقا و افزایش قدرت نرم کشور و نظام 

در سطح جهانی شد. 

 توصیه سفیر کشورمان 
در سریلانکا به اتباع ایرانی

سفیر جمهوری اسلامی ایران در سریلانکا)کلمبو( 
از اتباع ایرانی در خواست کرد با توجه به اتفاقات 
اخیر در این کشور از حضور در تجمعات خودداری 
کرده و تماس خود را با سفارت حفظ کنند. هاشم 
اشجع زاده با توجه به تحولات اخیر در سریلانکا 
در توصیه ای به شهروندان ایرانی اظهار داشت: از 
افرادی که قصد سفر به سریلانکا دارند با توجه به 
شرایط موجود درخواست می کنم که برای مدتی 
برنامه خود را تا بهبود شرایط به تعویق بیندازند. 
این دیپلمات کشورمان خاطرنشان کرد: آن دسته 
از عزیزانی که در حال حاضر در سریلانکا حضور 
دارند نیز درخواست می کنم در وهله اول از حضور 
در تجمعات اکیداً خودداری نمایند و تماس خود را 
با سفارت حفظ کنند. وی اعلام کرد که هموطنان 
می توانند به صورت ۲۴ ساعته با شماره همراه 
۰۰9۴۷۷۲۱93۱55 از طریق واتس آپ در تماس 

باشند.

کوتــــاه

هاشم هاشم زاده هریسی
عضو مجلس خبرگان رهبری

رئیس قوه قضائیه : 

دستورالعمل میانجی گری و داوری در قوه قضائیه در مرحله تدوین است
آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه با خطیر و دشوار 
دانستن امر قضا، به محذوریت های قوه قضائیه به 
لحاظ امکانات و نیروی انسانی اشاره کرد و بیان 
داشت: اجرای احسن و تمام و کمال مسئولیت هایی 
که به لحاظ قانون اساسی و قوانین موضوعه بر عهده 
قوه قضائیه گذاشته شده است، با این عِدّه و عُدّه و 
امکاناتی که دستگاه قضائی دارد، ممکن نیست. 
حجت الاسلام محسنی اژه ای در نشست با مسئولین 
بسیج اساتید، قاطبه مدیران قوه قضائیه را افرادی 
مسئولیت شناس و تلاش گر دانست و گفت: من به 
کارکنان و قضات دستگاه قضائی به جهات مختلف 
از جمله مسئولیت شناسی، صرف تلاش و داشتن 
روحیه جهادی، وقت گذاشتن برای رسیدگی به 
پرونده ها و پیشبرد امور قضائی مردم و همچنین 
تحمل سختی ها، نمره بالایی می دهم اما از این منظر 
که آیا در گام دوم انقلاب توانسته ایم در تراز قضای 
اسلامی قرار بگیریم و به وظایف و مسئولیت های 
دستگاه قضائی در حوزه های مختلف از جمله 
»دادرسی عادلانه، بدون تبعیض و کم هزینه برای 
همه مردم به ویژه قشر پایین جامعه«؛ »پیشگیری از 
وقوع جرم«؛ »اصلاح و تربیت بزهکاران«؛ »شناسایی 
همه مجرمین و مجازات بازدارنده آنها« به صورت 
صددرصدی جامه عمل بپوشانیم، باید بگویم که 
از این منظر و جهت به خودم نمره خوبی نمی دهم. 
رئیس دستگاه قضا خطاب به مسئولین سازمان 
بسیج اساتید که اکثریت آنها از اعضای هیات علمی 
دانشگاه ها هستند، بیان کرد:  قاطبه مدیران کشور 
در دستگاه های مختلف، دانش آموخته و تربیت شده 
دو نهاد »حوزه« و »دانشگاه« هستند؛ حال سؤالاتی 

که در اینجا مطرح می شود آن است که آیا همه این 
مدیران در جایگاه درستی قرار گرفته اند؟ آیا وظایف 
و ماموریت های خود را به درستی انجام می دهند و 
نسبت به حوزه کاری خود اشراف دارند؟ اگر بخشی 
از آنها در ایفای وظایف خود با مشکل و کاستی 
مواجه اند، این عیب و اشکال از کجا ناشی می شود؟ 
آیا مدیری که با ملزومات حوزه مدیریتی خود آشنا 
شده است، با حواشی و موانع پیش روی خود نیز 
آشناست؟ آیا در مواقع بحرانی، قدرت اعمال تصمیم 
و اجرای آن را دارد؟ برای اینکه مدیران بعدی کشور 
وضعیت بهتر و مطلوب تری پیدا کنند، باید چه 
راهبردها و اقداماتی در حین تربیت و تحصیل آنها 
اتخاذ شود؟ رئیس عدلیه اظهار کرد: باید مشخص 
شود که اشکال و عیب کار کجاست که شما اساتید 
انقلابی و وظیفه شناس به عنوان مسئولان آموزش و 
تربیت مدیران کشور در حوزه و دانشگاه از عملکرد 
بخشی از این مدیران رضایت ندارید؛ باید نقص 
و ایراد کار برطرف شود تا مدیران بعدی کشور از 
وضعیت و شرایط بهتر و مطلوب تری برای پیشبرد 
وظایف و امور برخوردار باشند. محسنی اژه ای در 
ادامه به مقوله مهم ضرورت مسئولیت شناسی 
مدیران و متولیان امور در بخش های مختلف کشور 
اشاره کرد و گفت: مدیری که مسئولیت تصدی 
یکدستگاه را برعهده می گیرد باید نسبت به نقاط 
قوت و ضعف و مشکلات و آسیب های آن دستگاه 
در حوزه ها و بخش های مختلف آشنایی و اشراف 
داشته باشد و سپس با روحیه جهادی برای غلبه بر 
آن مشکلات و آسیب ها به میدان بیاید. رئیس قوه 
قضائیه عنوان کرد: در نظام جمهوری اسلامی قاطبه 

مسئولان درصدد تحقق و اجرای قانون، جامه عمل 
پوشاندن به شعارها، ارائه خدمات مطلوب تر به مردم 
در حوزه های مختلف و همچنین مقابله با کژی ها و 
آسیب ها و رفع معایب هستند، اما سؤال مشخص آن 
است که آیا وقتی یک مسئول در جایگاه  و منصب 
جدیدی قرار می گیرد، کماکان نسبت به تعهدات 
مسئولیت پیشین خود، شعارهایی که در هنگام 
تصدی آن مسئولیت داشته و موانع و مشکلات 
آن بخش، احساس تکلیف و ادراک دارد؟ رئیس 
دستگاه قضا در ادامه، تحقق و گسترش عدالت را 
یکی از مسئولیت های اصلی دستگاه قضائی دانست 
و بر همین اساس از اساتید بسیجی خواست تا 
با نقطه نظرات و رهنمودهای خود قوه قضائیه را 
در راستای تحقق عدالت به معنای واقعی کلمه و 
برقراری عدالت اجتماعی در جامعه یاری رسانند. 
اژه ای در ادامه با اشاره به اهمیت مقوله پیشگیری 
از وقوع جرم و نقش و مسئولیت همه بخش ها و 
دستگاه ها در تحقق این مهم، بر کمک و مساعدت 
اساتید فرهیخته بسیجی در این حوزه تاکید کرد 
و گفت: ما در دستگاه قضائی پذیرای ایده ها و 
نقطه نظرات اساتید بسیجی در جهت به کارگیری 
راهکارهای پیشگیرانه از وقوع جرم هستیم. رئیس 
قوه قضائیه در ادامه مقوله حقوق عامه را حوزه ای 
با مصادیق متعدد و گسترده دانست و با تبیین 
و تشریح مسئولیت دادستان ها در این بخش بر 
ضرورت اولویت بندی مسائل ناظر بر حقوق عامه 
و بهره گیری از ابتکارات و ایده های اساتید بسیجی 
در حوزه احیا و ارتقا مقولات ناظر بر حقوق عامه 

تاکید کرد. 

مرحوم حجت الاسلام دعایی اخلاص، ایمان و سلامت نفس 
بالایی داشت و خداوند هزاران بار این بزرگ مرد نیکو نهاد 
را رحمت کند و بیامرزد. ایشان شخصیتی استثنایی، خوش 
قلب و سلیم النفس بود و بد هیچ کسی را نمی خواست و پشت 
هیچ کسی حرف نمی زد. از هیچ کس نفرت نداشت و در این 
دوران غوغای جناح بندی های سیاسی آقای دعایی هیچ گاه 
وارد نشد. آن مرحوم با اینکه صاحب روزنامه معروف و مشهوری 
بود هیچ گاه در رسانه اش از اینگونه حرف ها و مسائل اثری وجود 
نداشت. اینکه یک صاحب رسانه معتبر در دوران جناح بندی های 
سیاسی خود را درگیر این مسائل نکند و با دیدگاه و رویکردی 
مستقل حرکت کند بسیار کار سختی است اما مرحوم دعایی به 
خوبی این کار را انجام داد. آقای دعایی هر چند در کار رسانه ای 
خود بسیار تبحر داشت اما هیچ گاه سوار موج های رسانه ای نشد 
و خود را درگیر این مسائل نکرد. آن مرحوم نسبت به حضرت 
امام خمینی)ره( خیلی مخلص بود و ارادت داشت و پس از ایشان 
نیز همان ارتباط و علاقه را نسبت به مقام معظم رهبری داشت. 
در برخی از اوقات یکسری مسائلی که برخی افراد یا رسانه ها 
نمی توانستند بیان کنند او با صلابت و اقتدار و با شجاعت بیان 
می کرد. چرا که دیگران می دانستند که آقای دعایی از اظهار 
نظرات و بیان عقایدش هیچ گونه غرضی ندارد و به هیچ جریان 
و جناحی هم گرایش ندارد. مرحوم دعایی شخصیتی مردمی، 
انقلابی، خالص و علاقه مند به نظام بود. مرحوم دعایی همواره 
در راستای میانه روی و اعتدال گام بر می داشت و درصدد بود که 
همه جریان ها و دیدگاه ها را به هم نزدیک کند و اجماع ملی و 
آشتی ملی به بار آورد و صرفا این معنا را در حرف به زبان نمی آورد 
واقعا در عمل نیز بدان اعتقاد داشت و چون اهل این کار هم بود و 
در هیچ جناح بندی نبود و علیه کسی نبود جایگاه بسیار خوبی 
برای تالیف قلوب داشت. لذا امروز در چهلمین روز درگذشت آن 
فقید رضوان جایگاه باید اندیشه ها، رویکردها و نظرات مرحوم 
دعایی را برجسته کنیم تا مردم بدانند سیدمحمود دعایی که بود 
و چه رویکردها و اندیشه های نابی داشت و قدر چنین روحیاتی 

را بدانند. 

شاید یکی از مهم ترین اخبار ماه های اخیر خاورمیانه، خبر 
برگزاری چند دور مذاکرات میان ایران و عربستان سعودی باشد 
که تاکنون آورده محسوسی نداشته است. فعل و انفعالات منطقه 
و سیاست های فرامنطقه ای در فرسایشی شدن مذاکرات ایران و 
عربستان بی تاثیر نبوده اند. در همین حین سفر بایدن به منطقه 
مطرح شد. سفر پیش روی  جو بایدن به منطقه، چندجانبه 
و طرف های متنوعی دارد. این سفر شدیدا ناشی از تحمیل 
سویه های واقع  گرایی به بایدن است.  حمله روسیه به اوکراین، 
پیامدهای انرژی زایش و بی حاصلی مذاکرات برجام، بایدن را 
ناچار به چشم پوشی از انحرافات حقوق بشری عربستان کرد. 
او در عمل در چنبره فونداسیونی از سیاست های منطقه ای قرار 
گرفته است که سلفش برای دور دوم ریاست جمهوری اش چیده 
بود. بایدن ناگزیر از روی آوردن به سرزمین نفت و شن و ماسه 
است. او پا در مسیری می گذارد که ترامپ تعیین کرده بود. بر 
همین اساس با اصرار بر برجام حداقلی، همچنان نان تحریم های 
ترامپ را می خورد. از سیاست اتحاد و ائتلاف عبری عربی حمایت 
می کند و اولین رئیس جمهور آمریکاست که مستقیم از اسراییل 
به عربستان می رود. مسائل فلسطین، روابط اعراب و اسرائیل، 
برجام و بحران اوکراین محورهای این رایزنی ها خواهند بود. 
نتایج این سفر می تواند روی منافع ایران در منطقه تاثیرگذار 
باشد. عمق مخاطرات سفر خاورمیانه ای بایدن را، روسیه نیز 
درک کرده است. بر همین اساس قرار است هفته آینده ولادیمیر 
پوتین راهی تهران شود تا از زهر مخاطرات آن حداقل در جبهه 
اوکراین و معادله انرژی بکاهد. عربستان سعودی در مقابل کم 
لطفی های آمریکا از آزادی عمل بیشتری برخوردار است و به 
گونه ای عمل کرده که بایدن ناگزیر زحمت حضور در ریاض 
را بر خود هموار کرد. هر چند جوهر شرایط به صورتی است که 
می شود با کمی درایت از تشنج غرب با روسیه بهره لازم را برد 
و با بازی شناور روسیه را وادار به تمکین به منافع ایران و بایدن 
را از توافقات یک طرفه مشخصا عدول از برجام و تمسک به راه 
حل های جایگزین بر حذر داشت. رویه ای که مساله زمان نیز در 

آن بسیار مهم است و باید مدنظر قرار گیرد. 

ویــــــژه
 گفت وگوی سئول و تهران 

درباره پول های بلوکه شده ایران 
وزارت امور خارجه کره جنوبی در بیانیه ای از گفت وگوی معاونان 
وزرای امور خارجه ایران و کره درباره روابط دوجانبه و مساله 
آزادسازی پول های بلوکه شده ایران در بانک های کره ای خبر داد. 
وزارت امور خارجه کره جنوبی اعلام کرد، دیپلمات های ارشد ایران 
و کره، دیروز تماسی تلفنی داشته  و درباره راه های بهبود روابط 
دوجانبه که تحت تاثیر موضوع پول های بلوکه شده این کشور در 
بانک های کره قرار گرفته است، گفت وگو کرده اند. در بیانیه وزارت 
امور خارجه کره آمده است: چو هیون دونگ، معاون وزیر امور خارجه 
کره با علی باقری کنی، همتای ایرانی اش درباره آخرین تحولات 
مذاکرات درباره احیای توافق هسته ای سال ۲۰۱5 گفت وگو  
کردند. روابط دو جانبه دو کشور مدتی است که به خاطر موضوع 
بلوکه شدن ۷ میلیارد دلار از پول های ایران در دو بانک کره به دلیل 
تحریم های آمریکا، تضعیف شده است. این تحریم ها پس از خروج 
دولت دونالد ترامپ، رئیس جمهور پیشین آمریکا از توافق هسته ای 
در سال ۲۰۱8 اعمال شدند. تهران مدت  زیادی است که خواستار 

آزادسازی این پول هاست. 

آرمان ملی: رئیس جمهور با بیان اینکه جمهوری 
اسلامی از مواضع بحق و منطقی خود عقب نشینی 
نمی کند، به آمریکایی ها توصیه کرد که به جای 
تکرار تجربه شکست خورده فشار حداکثری به ملت 
ایران، واقعیت ها را ببینند و از گذشته درس عبرت 
بگیرند. آیت ا... سید ابراهیم رئیسی در جلسه هیات 
دولت در واکنش به ادعاهای اخیر آمریکایی ها در 
خصوص برجام گفت: آمریکایی ها گفته اند ایران 
باید به برجام برگردد، در حالی که جمهوری اسلامی 
هرگز از برجام خارج نشده و این آمریکا بوده که 
نقض پیمان کرده است. رئیس جمهور افزود: امروز 
نه تنها برای اروپایی ها به عنوان متحد آمریکایی ها 
در مذاکرات، بلکه برای همه ملت های جهان سؤال 
شده است که چرا آمریکا به تعهدات خود در برجام 
پایبند نماند و از آن خارج شد؟ رئیسی با اشاره به 
تحریم های ظالمانه آمریکا علیه ملت ایران اظهار 
داشت: آمریکایی ها بارها گفته اند فشاری که به ملت 
ایران تحمیل کردند بی سابقه و حداکثری بوده اما 
سخنگوی وزارت خارجه این کشور رسماً اعلام کرد 
این فشارها به هیچ وجه کارساز نبوده و مفتضحانه 
شکست خورده است. رئیس جمهور با بیان اینکه 
جمهوری اسلامی از مواضع بحق و منطقی خود 
عقب نشینی نمی کند، به آمریکایی ها توصیه کرد که 
به جای تکرار تجربه شکست خورده فشار حداکثری 
به ملت ایران، واقعیت ها را ببینند و از گذشته درس 
عبرت بگیرند. رئیسی بیان کرد: آمریکایی ها باید در 
طول ۴3 سال اخیر متوجه شده باشند که نمی شود 
با زبان زور با ملت ایران سخن گفت؛ این عجیب است 
که آنها باز هم می خواهند با همان ادبیاتی سخن 
بگویند که حتماً نتیجه ای برای آنها نخواهد داشت. 

رئیس جمهور ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران در 
مذاکرات با ۱+5 و ۱+۴ همواره کاملًا عقلانی عمل 
کرده و خواسته های منطقی خود را مطرح کرده 
است. امروز هم تیم مذاکره کننده خواسته ای خارج 
از چارچوب ها مطرح نکرده و در تداوم مسیری که 
تاکنون طی شده، بر اساس موازین عمل می کند. 
رئیسی در ادامه با اشاره به سفر مسئولان آمریکایی 
به منطقه تأکید کرد: اگر رفت وآمدهای مقامات 
تحکیم  برای  منطقه  کشورهای  به   آمریکایی 
موقعیت رژیم صهیونیستی و عادی سازی روابط 
این رژیم با برخی کشورهاست، تلاش های آنها به 
هیچ عنوان برای صهیونیست ها امنیت ساز نخواهد 
بود. رئیس جمهور خطاب به آمریکایی ها گفت: اگر 
می خواهید بدانید که عملکرد و رفت وآمدهای شما 
در منطقه چه اثری داشته، با چشم باز موضع ملت ها 
را نگاه کنید که نفرت از صهیونیست ها و جنایات 
این رژیم در دل آنها افزایش یافته است. رئیسی 
همچنین با تأکید بر اینکه جمهوری اسلامی ایران 
تمام تحولات منطقه را به دقت زیر نظر دارد و از هیچ 
تحرکی غافل نیست، خاطرنشان کرد: بارها به کسانی 
که از سوی آمریکایی ها پیام آورده اند گفته ایم که 
اگر کوچک ترین حرکتی علیه تمامیت ارضی ایران 
انجام شود، با عکس العمل قاطع ما مواجه خواهد 
شد. رئیس جمهور به موضوع ارتقای زیرساخت های 
رفاهی در حوزه آموزش عالی اشاره کرد و با تاکید 
بر ضرورت توسعه، نوسازی و تجهیز خوابگاه های 
دانشجویی، به ویژه خوابگاه های دانشجویی متاهلی، 
خواستار برنامه ریزی دقیق برای مشارکت اقشار 
مردمی و خَیّرین و همچنین همکاری بنیادها و 
مؤسسات در احداث این خوابگاه ها شد. رئیسی 

همچنین توجه دستگاه ها به خدمت رسانی شایسته 
به مردم و مطالبات آنها را مورد تأکید قرار داد و با 
بیان اینکه هیچ کاری مهم تر از خدمت به مردم و 
حفظ آرامش و امید در جامعه نیست، از افزایش 
سرمایه اجتماعی و امید در دل مردم به عنوان 
َبرَپروژه دولت سیزدهم یاد کرد. رئیس جمهور  ا
متذکر شد: همه کارگزاران دولت باید خود را موظف 
به امیدآفرینی در جامعه بدانند و هرکس نسبت به 
امور مردم بی توجه باشد و آگاهانه یا ناآگاهانه مردم 
را ناامید کند، خلاف راهبرد نظام و دولت حرکت 
می کند. رئیسی همچنین با اشاره به ضرورت اقدامات 
تبیینی و اقناعی با موضوع عفاف و حجاب، جامعه 
ایرانی را جامعه ای عفیف و علاقه مند به حجاب 
دانست و گفت: امروز عمده بانوان و دختران ما در 
جامعه بسیار مقید به حفظ حجاب و عفاف هستند 
و باید از آنها تشکر کرد. رئیس جمهور با تاکید بر 
ضرورت اجرای قانون حجاب و عفاف از سوی همه 
دستگاه های اجرایی، ملاک عمل در این زمینه را مُرِّ 
قانون و آموزه های روشن دینی دانست و با رد هر 
گونه اقدام سلیقه ای یا خارج از چارچوب های قانونی 
در این زمینه گفت: قانون حجاب و عفاف، تکلیف 
همه دستگاه ها و نهادهای اجرایی و حاکمیتی را در 
زمینه ترویج و حفظ حجاب، مشخص کرده است. 
رئیسی جامعه ایران را جامعه ای دینی و علاقه مند 
به رعایت احکام و قواعد شرعی خواند و با قدردانی 
از منش و روحیات مردم در این حوزه، گفت: ترویج 
فرهنگ حجاب و عفاف به نوعی علاقه قلبی عمده 
مردم است. دستگاه های مسئول باید تلاش کنند، 
ضمن رعایت قواعد و موازین قانونی، در این مسیر 

گام بردارند.

 لژیونرها 
سرمربی تیم ملی شوند!

نماینده مردم تهران در مجلـــس 
شــــورای اسلامی در گفت وگـــوی 
غیرسیاسی و ورزشی با اشاره به اخراج 
اسکوچیچ گفت: الان مربی وطنی در 
بسیاری از رشته های ورزشی، سرمربی 
هستند و توانستند در سطح جهانی 
برای کشور افتخارآفرینی کنند، آن وقت 
چرا این اتفاق در فوتبال نیفتد؟! سردار 
اسماعیل کوثری در خصوص برکناری 
اسکوچیچ گفت متأسفانه ما سرمایه های 
کشور خودمان را زیاد جدی نمی گیریم؛ 
در صورتی که ما نه تنها در فوتبال بلکه در 
سایر رشته ها افراد توانمند و متخصص 
بسیاری را داریم که اگر به این افراد 
بها و میدان داده شود، بسیار بیشتر از 
نیروهای خارجی می توانند برای کشور 
افتخارآفرینی کنند. فرمانده اسبق سپاه 
پاسداران با تاکید بر متمرکز شدن بر 
سرمربی وطنی اظهار کرد باید ابتدا از 
توانمندی ها و سرمایه های گرانبهای 
خودمان استفاده کنیم، بعد اگر نیاز شد 
از نیروهای خارجی استفاده کنیم. باتوجه 
به اینکه ما می گوییم که دچار کمبود 
بودجه و به نوعی تحت فشار هستیم، چرا 
از نیروهای متخصص خودمان استفاده 

نکنیم؟!

رئیس جمهور: 

هیچ کس حق ندارد با زبان زور با ملت ایران سخن بگوید
   اقدام سلیقه ای در بحث حجاب و عفاف مردود است

تحریم ها را در حوزه دفاعی 
خنثی کردیم

فرمانده نیروی دریایی سپاه گفت: 
نیروی دریایی سپاه از سنوات گذشته با 
توکل بر خداوند متعال و توجه به دانش 
کیفی دانشمندان جوان انقلابی و متعهد 
کشورمان و استفاده از توانمندی آنان، 
موفق شده بخشی از تجهیزات دفاعی 
خود را از دستاوردهای آنان استفاده 
نماید. دریادار پاسدار تنگسیری تاکید 
کرد: در زمانی که تحریم های ظالمانه 
علیه ملت ما شدت یافت، ما در نیروی 
دریایی سپاه با حمایت و استفاده از 
توانمندی همین شرکت های دانش 
متعال،  خداوند  بر  توکل  با  بنیان، 
توانستیم تحریم ها را در حوزه دفاعی 
خنثی و موفق شدیم تجهیزات دفاعی 
مورد نیاز خود را تامین نماییم. سردار 
تنگسیری با نتیجه بخش خواندن تعامل 
هم افزا و حمایت از شرکت های دانش 
بنیان داخلی تصریح کرد: ما امسال هم 
با توجه به فرمایش رهبر معظم انقلاب 
اسلامی، با قوت در نیروی دریایی 
سپاه مسیر طراحی، ساخت و تولید 
بومی تجهیزات دفاعی را با مشارکت 
شرکت های دانش بنیان ادامه می دهیم 
و تا پایان سال، چند مرحله الحاق 
تجهیزات دفاعی دریا پایه به صورت 

چشمگیر خواهیم داشت. 

بی توجهی به خطبه غدیر 
منجر به حاکم شدن یزید شد

دبیر شورای نگهبــــان بااشاره به 
فرارسیدن ایام عید سعیــد غدیر و دهه 
ولایت و امامت به تبیین اهمیت این 
عید مهم اسلامی پرداخت و گفت: عید 
غدیر، عیدا... الاکبر است که از بالاترین 
اعیاد اسلامی است و به تعبیر قرآن، عید 
غدیر روز ناامیدی جبهه کفر است و روز 
تکمیل شدن دین اسلام است؛ البته با 
وجود زحمات زیادی که کشیده شده 
است، عید غدیر هنوز غریب است. آیت ا... 
احمد جنتی با بیان اینکه خداوند برترین 
نعمت ها که نعمت ولایت است را در این 
روز به انسان هدیه داده است، گفت: عید 
غدیر روز تعیین الگوی حکومت اسلامی 
است اما به دلیل انحرافی که بعدها به 
دلیل بی توجهی به خطبه غدیر در جامعه 
اسلامی رخ داد، به حاکم شدن فردی 
مانند یزید منجر شد.  جنتی با تاکید 
بر اینکه باور به ولایت امیرالمومنین)ع( 
باید در رفتار ما متجلی باشد، ادامه داد: در 
واقع عید غدیر فرصت آشنایی با فضائل 
امیرالمومنین علی)ع( و نزدیک شدن به 

روش زندگی ایشان است. 

آرمان ملی: سخنگوی جدید وزارت خارجه در 
ارتباط با روابط ایران و مصر و خبر منتشر شده از 
سوی روزنامه الجدیده مبنی بر اینکه در جریان 
سفر رئیس جمهور مصر به عمان نشستی بین 
مقامات اطلاعاتی تهران و قاهره در مسقط برگزار 
شده است، اظهار داشت: همان طور که می دانید 
ارتباط مستقیم دیپلماتیک بین ایران و جمهوری 
عربی مصر از طریق دفتر حافظ منافع دو کشور در 
تهران و قاهره و همچنین دیگر سطوح دیپلماتیک 
در چارچوب های مختلف برقرار است. ناصر کنعانی 
گفت: در همین چارچوب معتقدم وجود گفت وگوها 
و ارتباطات رسمی دیپلماتیک بین تهران و قاهره 
کمک می کند که دو کشور دیدگاه های خود را به 
یکدیگر منتقل کنند و نیازی به ایفای نقش نیابتی و 
میانجی گری نداشته باشیم. وی با بیان اینکه روابط 
ایران و مصر روابط خوبی است و ما می توانیم به 
صورت مستقیم با یکدیگر گفت وگو کنیم، در مورد 
روابط ایران و عربستان و دور بعدی گفت وگوهای 
تهران ریاض در بغداد اظهار کرد: خوشبختانه با 
تلاش های دیپلماتیک بسیار خوب و توام با حسن 
نیت دولت عراق گفت وگوهای خوبی در چندین 
دور بین تهران و ریاض در بغداد برگزار شده است و 
جمع بندی ما این است که نتایج مذاکرات امیدوار 
کننده، دلگرم کننده و رو به جلو بوده است و در هر 
دو طرف این انگیزه و تمایل برای برگزاری دور جدید 
مذاکرات وجود دارد. رئیس دستگاه دیپلماسی بیان 
کرد:  تاخیر در برگزاری دور جدید برای این است که 

بتوانیم در نشست آتی و دور جدید مذاکرات یک 
گام ملموس رو به جلو برداریم و با اراده خوبی که 
در طرف دولت عراق وجود دارد و همچنین اراده 
سیاسی موجود در ایران و عربستان گمان می کنم 
که در دور بعدی مذاکرات شاهد اتفاقات بهتری 
خواهیم بود. سخنگوی وزارت خارجه در ارتباط با 
موضوع مذاکرات برای احیای برجام و رفع تحریم ها 
تصریح کرد: موضع ایران در خصوص مذاکرات برای 
رفع تحریم ها روشن است. ما به روند دیپلماتیک 
و مذاکرات چند جانبه برای حل و فصل اختلافات 
پایبند و منتظر هستیم و همان طور که وزیر خارجه 
کشورمان چندین بار اشاره کردند باز ماندن پنجره 
دیپلماسی و مذاکرات برای حل موضوعات باقیمانده 
مرهون رفتار مسئولانه و حاکی از تدبیر حکیمانه 
ایران است. وی با بیان اینکه در ارتباط با توافق 
هسته ای همه می دانند که ایران مسئولیت ها و 
تعهدات خود را به صورت کامل انجام داده و این 
دولت آمریکا بوده که در سال ۲۰۱8 به صورت 
غیرقانونی و یکجانبه از توافق ۲۰۱5 خارج شده 
و از اجرای تعهداتش سر باز زده است، اذعان کرد: 
این دولت های اروپایی عضو برجام بودند که به رغم 
اینکه تعهد کرده بودند مسئولیت های خروج آمریکا 
از برجام را بپذیرند و این خروج غیر قانونی را جبران 
کنند بجز اظهار نظر و صحبت کردن هیچ اقدامی را 
در عمل به تعهداتشان انجام ندادند. بنابراین کسی 
که در مقام مطالبه گر و سوال کننده است ایران است 
و ایران این حق را برای طرف های مقابل قائل نیست 

که در مقام سوال کننده و تهدید کننده قرار بگیرند. 
این دیپلمات ارشد کشورمان با تاکید بر اینکه ایران 
به روند مذاکرات پایبند است، اظهار کرد: مذاکرات 
به روال گذشته از طریق تبادل پیام چه در سطح 
گفت وگوهای وزیر خارجه با آقای بورل و چه در 
سطح رایزنی های آقای باقری با آقای مورا در جریان 
است و نحوه جمع بندی در خصوص ادامه مذاکرات و 
همچنین تعیین مکان و زمان مذاکرات در رایزنی ها 
بین طرفین در حال انجام است و گمان می کنم 
زمان و مکان مذاکرات به زودی تعیین شود. کنعانی 
تصریح کرد: عدم تعیین زمان و محل مذاکرات به 
معنای پایان مذاکرات نیست، ایران در مسیر مذاکره 
قرار دارد و تا زمانی که طرف های مقابل به روند 
مذاکره و دیپلماسی چند جانبه پایبند باشند ایران 
در این مسیر قرار خواهد داشت. البته همان طور 
که پیش از این نیز گفته ایم ایران روابط خارجی به 
ویژه توسعه روابط اقتصادی و تجاری خود را معطل 
گفت وگوهای برجام نکرده است و نخواهد کرد. وی 
با بیان اینکه امیدواریم با رویکرد سازنده و همراه با 
حسن نیت طرف های مذاکره کننده از جمله آمریکا 
که مسئول اصلی شرایط کنونی در روند مذاکرات 
است امکان جمع بندی نتایج مذاکرات در آینده 
نزدیک فراهم شود، افزود: ما تاکید می کنیم که ایران 
در دستیابی به توافقی که تامین کننده منافع ملت 
ایران و تضمین کننده منافع اقتصادی ایران در برجام 
باشد جدی است و تا کنون بیش ترین ابتکارات را 

ایران در مذاکرات ارائه کرده است. 

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

زمان و مکان مذاکرات به زودی تعیین می شود
  در دور بعدی مذاکرات ایران و عربستان شاهد اتفاقات بهتری خواهیم بود
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